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Això ens permet també guanyar temps, perquè el reconeixe-
ment de grau pot anar molt més ràpid, i a més garantix una 
sèrie de drets a les persones .

Hem ampliat el règim de compatibilitat. Açò també era molt 
important, que el Servici d’ajuda a domicili fóra compatible, 
per exemple, amb la prestació econòmica vinculada al suport 
en l’entorn familiar. Era molt important que açò fóra compa-
tible . I de fet, l’any que ve, si vostés aproven el pressupost, 
tindrem la primera experiència pilot en servei d’ajuda a domi-
cili públic, des de La Generalitat .

La senyora vicepresidenta primera:

Senyora Oltra .

La senyora consellera d’Igualtat i Polítiques Inclusives:

Acabe de seguida .

La introducció de la denominada prestació de garantia, li dic 
els números, que és la dels 20 quilòmetres, en este moment 
,’hi ha 443 persones que ja disfruten d’esta prestació, que és 
una prestació d’esta comunitat autònoma, complementària 
amb les prestacions de l’estat .

Per tant, este és l’instrument que servirà per a, per fi, en esta 
comunitat complir la llei de la dependència .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyora Oltra .

Anem a passar a la pregunta número 930, que formula el 
diputat César Jiménez, del Grup Parlamentari Podemos-
Podem, també a la vicepresidenta .

Quan vosté vullga, senyor Jiménez .

El senyor Jiménez Doménech:

Gràcies, senyora presidenta .

Li faig esta pregunta amb la pena que potser estem arribant 
una mica tard .

La guerra i els conflictes armats i la violència política estan 
darrere de moviments creixents de població que es dirigien i es 
dirigixen a Europa sota l’extorsió de màfies que trafiquen impu-
nement amb el dolor i la desesperació de les persones que fugen 
a la recerca de refugi i seguretat per a les seues vides .

Un bon exemple d’això ho tenim, ho teníem, amb l’arribada 
massiva a Grècia de persones refugiades procedents de Síria 
i altres indrets d’Orient Mitjà en guerra ja des de 2011 .

Des d’este grup parlamentari, fent-nos ressò d’associacions com 
Obrint Fronteres, en este cas el col·lectiu que m’ho demana és 
el de Castelló, entenem que la resposta de la Unió Europea i 
d’Espanya davant d’este greu problema ha estat descoordinada 
i gens coherent amb el repte humanitari i de drets humans que 
suposa l’arribada creixent d’estes persones refugiades .

La resposta consistí fonamentalment a establir polítiques de 
contenció basades en l’establiment de barreres, controls i 
pràctiques a les fronteres que en moltes ocasions desborden 
en situacions d’excepció i abandó, quan no d’excessos poc 
concordes amb la Carta dels drets fonamentals de la Unió 
Europa, amb la Convenció de Ginebra sobre refugiats i amb la 
Convenció europea dels drets humans, en vigor des de 1953 .

Davant esta greu situació humanitària en la qual segueixen 
vivint, i ara estem entrant en l’etapa més cruenta de l’hivern, 
estes persones refugiades dins de les nostres fronteres euro-
pees i davant el venciment ja el 26 de setembre de 2017, ja 
estem fora de termini, dels acords vigents a Europa, volem 
elevar al govern valencià les següents preguntes:

Quines iniciatives, requeriments i mesures de pressió política que 
han sortit d’este parlament han pogut, han tingut acollida al Govern 
d’Espanya fins a avui, fins al dia de hui, fins al dia 26 de setembre?

Quin ha sigut el grau de compliment d’eixos acords 
d’acolliment compromesos per Espanya en el seu dia?

Quin ha sigut finalment el contingent de persones que 
haurien d’haver arribat i quantes han arribat efectivament i 
estan instal·lades en la Comunitat Valenciana?

Ja sabem que Espanya ja ha deixat de fer qualsevol cosa per 
estes persones, però nosaltres volem saber si el Consell encara 
té l’empenta per proposar, per proposar i exigir al govern de 
Mariano Rajoy que, encara que siga fora de termini, complisca 
amb la quota d’acolliment acordada abans que vencera la 
normativa, venceren els acords del 26 de setembre .

Quines són les iniciatives, per tant, que portarà la Comunitat 
Valenciana endavant per exigir que se complisca amb aques-
tes quotes?

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyor Jiménez .

Vicepresidenta, quan vullga .

La senyora consellera d’Igualtat i Polítiques Inclusives:

Gràcies, senyora presidenta .

Gràcies, senyor Jiménez, per la pregunta .

Efectivament, el 26 de setembre d’enguany ha passat sense 
que malauradament cap actuació del Govern d’Espanya haja 
canviat respecte del que li vaig indicar en la resposta escrita 
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que li vaig lliurar en agost . Res del que jo li vaig dir en aquella 
resposta escrita malauradament ha canviat .

Com bé sap vosté, este govern del botànic té com a priori-
tat el rescat de les persones a través del seu eix primer i, en 
este cas, estem parlant d’un rescat quasi literal, és un rescat a 
vegades de la mateixa mar .

I les persones no han de patir travesseres frontereres per 
a vore garantits els drets, en este cas el dret a viure moltes 
voltes, perquè fugen del terror i de les bombes .

Esta vicepresidenta i consellera d’Igualtat i Polítiques 
Inclusives ha treballat des del primer moment per a posar en 
marxa esta màxima, i és que el compliment dels drets humans 
no depenguera d’on una persona naix i que este país havia 
d’acollir les persones que estaven fugint del terror .

En eixe sentit, hem participat en totes aquelles reunions de 
coordinació entre el Misteri d’Ocupació i Seguretat Social i els 
representants de les comunitats autònomes i les entitats locals 
a què se’ns ha convocat . I també hem donat en totes les reunions 
el compliment dels compromisos assumits per Espanya quant al 
nombre de persones a acollir . És més, onze comunitats autòno-
mes, entre elles la valenciana, vam signar un manifest que vam 
adreçar al Govern d’Espanya demanant que complira amb el 
dret internacional d’acolliment a estes persones, que canviara la 
seua política d’asil i que deixara que les comunitats autònomes 
que estaven preparades per acollir a estes persones, que ens 
deixara treballar . L’únic que demanàvem era això .

En la reunió realitzada el 25 de gener de 2017 vam traslladar 
al govern central la necessitat de complir els acords comprome-
sos davant la Unió Europea en matèria de reubicació i reassenta-
ment de persones refugiades . Se’ls va recordar que a l’estiu de 2015 
nosaltres ja teníem dissenyat el pla d’actuació urgent i d’emergèn-
cia que va oferir un operatiu a l’estat per al trasllat de persones 
refugiades . Per cert, operatiu que el Govern d’Espanya, en resposta 
escrita diu: «Cabe indicar que la Comunidad Valenciana puso a 
disposición del sistema nacional de acogida recursos adicionales en 
muy poco tiempo y sigue siendo la comunidad que mayores ofre-
cimientos ha realizado . Esta muestra de solidaridad merece todo 
el reconocimiento.» Escrigueren açò, però no ens acceptaren els 
recursos, però tenim el reconeixement del Govern d’Espanya com a 
comunitat solidària, cosa que almenys no falten a la veritat en això .

Vam fer la coordinació amb la Federació Valenciana de 
Municipis i Províncies, diputacions i els municipis, xarxa d’al-
bergs temporals per a la primera acollida, xarxa de ciutats 
acollidores de persones refugiades desplaçades i demandants 
d’asil, xarxa de centres d’acolliment per a persones refugiades .

Igual que va ocórrer amb les declaracions d’intencions signa-
des amb els governs de l’Egeu meridional i septentrional, el 
23 i 24 de febrer de 2016, que van ser recorregudes, per cert, 
també pel Govern d’Espanya, i amb el vaixell per a transpor-
tar 1 .400 persones refugiades, que teníem un compromís 
d’una companyia per a traslladar-los altruistament. Tot açò 
no ha trobat ressò en el Govern d’Espanya .

Es més, en l’última reunió, 17 de juliol de 2017, vam tornar a 
manifestar la preocupació del Consell perquè ara ja és consta-
table l’incompliment d’Espanya en matèria de persones refugia-
des . Li dic, me preguntava per els números . Els reassentaments a la 
Comunitat Valenciana són: persones reassentades, 22; reubicades, 

80 . El que fa un total de 102 persones acollides en este operatiu, 
quan la xifra almenys hauria d’haver assolit les 1 .400-1 .500 perso-
nes, atenent el contingent global que li tocava al Govern d’Espanya .

Moltíssimes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, vicepresidenta .

Anem a passar, a continuació, a la pregunta número 1 .115, 
que formula la diputada Elisa Díaz, del Grup Parlamentari 
Popular, a la consellera d’agricultura i medi ambient .

Senyora Díaz, si vol polsar, per favor . Quan vullga .

La senyora Díaz González:

Gracias, señora presidenta .

¿Cómo lleva la elaboración de los planes rectores de uso y 
gestión de los parques naturales que aún no tienen?

Gracias .

La senyora vicepresidenta primera:

Cuando quiera, consellera .

La senyora consellera d’Agricultura, Medi Ambient, Canvi 
Climàtic i Desenvolupament Rural:

Gracias, presidenta .

Gracias, señoría .

Y bueno, veo que ha rectificado porque su pregunta escrita era 
«cómo lleva la elaboración de los planes gestores de uso y gestión 
de los parques nacionales» . Claro, nosotros no tenemos ningún 
parque nacional . Yo entendía que usted sabe bien la diferen-
cia entre un parque nacional y un parque natural . Por eso veo 
que ya ha rectificado y, bueno, yo, por supuesto, he preparado la 
pregunta y se lo voy a responder, porque en el caso de que tenga 
realmente el interés por la otra cuestión, los parques nacionales, 
como sabe muy bien se tiene que dirigir al Gobierno de España .

En fin, con respecto a la aprobación de los planes rectores 
de uso y gestión de los parques naturales de la Comunidad 
Valenciana, le puedo informar que el proceso está en marcha . 
Respondiendo literalmente a su pregunta, lo llevamos bien, 
porque me dice: ¿cómo llevan la elaboración? Pues, lo llevamos 
bien . Lo llevamos despacio, cierto, pero vamos, desde luego, 
muchísimo mejor de lo que ustedes nunca fueron porque, 
además, estamos escuchando a los territorios, a las personas 
que viven en los territorios y respetando la normativa .

Gracias .


